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در انتظار زلزله!

ارز ترجیحی ۲۸.۵۰۰ تومانی باقی می ماند  
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 تهران _ مسکو؛
بزنگاه دوباره برای وزن کشی روابط

وقت آن است که وزن روابط تهران _ مسکو باردیگر 
می تواند  بار  این  کشی  وزن  شود.  گذاشته  ترازو  در 
ماهیتی متفاوت ازتجربه های گذشته باشد. مسکو به 
مدد بازگشت "دونالد ترامپ" به کاخ سفید و تمایل 
نهادینه او در به رسمیت شناختن تنها سه قدرت در 
روسیه  متحده؛  یعنیایالات  جهانی؛  قدرت های  مرکز 
و چین، فرصت کم بدیلی را برای بازگشت فعال به 
جامعه جهانی کسب کرده است. گفت وگوی طولانی  
دونالد ترامپ _ولادمیر پوتین در 12 فوریه 2025)24 
و  ربیو"  "مارک  نخستین گفت وگوی  و  بهمن 1403( 
"سرگيیٔ لاوروف" وزیران امور خارجه امریکا _ روسیه 
در ریاض برای نهتنها جامعه بین الملل بلکه به ویژه 
اروپا- غرب آسیا و دو کشور ایران و اوکراین از اهمیتی 
استراتژیک برخوردار بود. این اهمیت از آن روست که 
نتایج مثبت گفت وگوها باپیامدهای بسا "متعارض" و یا 
"متفاوت" از تصورات پیش از این درباره فرایند تحولات 

منطقه ای و حتی جهانی همراه شود. 
مسکو  و  واشنگتن  میان  شده   آغاز  گفت وگوهای 
در حال حاضر در سه کانونمورد توجه است: اروپا، 
اوکراین و ایران. اروپا؛ از آن رو که تمایلات اقتدارگرایانه 
ترامپ در نادیده گرفتن متحدان سنتی ایالات متحده 
منطقه ای  و  جهانی  جایگاه  برای  فوری  خطر  یک  را 
خود تفسیر می کند. اوکراین؛ به این سبب که شاهد 
تجدید نظر  سیاست واشنگتن درباره تمامیت ارضی این 
کشور در پی اشغال بخش هایی از آن توسط روسیه 
است. سرانجام تهران که برنامه هسته ای ایران یکی از 
محورهای اصلی گفت وگوی طولانی ترامپ _ پوتین را 

شامل شد.

جلالخوشچهره سرمقاله

خبر

وزیر راه و شهرسازی: 
طی سه هفته آینده بسته حمایتی مستاجران رونمایی 

می شود
وزیر راه و شهرسازی از رونمایی بسته حمایتی مستاجران طی سه هفته آینده 
خبر داد و گفت: امیدواریم بتوانیم این موضوع را در نخستین جلسه شورای عالی 

مسکن مصوب کنیم.
به گزارش از خانه ملت، نشست کمسیون اصل نود با حضور وزیر راه و معاونین 

سازمان برنامه و بودجه کشور برگزار شد.
گفت:  مشترک  نشست  این  در  نیز  و شهرسازی  راه  وزیر  مالواجرد  صادق 
اگرچه مسائل ازبعد نظارتی مطرح شد اما درباره چگونگی پشتیبانی های بعدی و 
همچنین نحوه پیشبرد اقدامات دو طرفه با تعامل بین دولت و مجلس از جایگاه 
نظارتی کمیسیون اصل نود بحث و گفت و گو شد و در ادامه گزارش هایی در مورد 
اینکه دولت و وزارت راه چه برنامه ای در مورد انواع ساخت و ساز مسکن، تسهیل 

دسترسی مردم به مسکن و اراضی دارند نیز از سوی وزارتخانه ارائه شد.
وی ادامه داد: پس از مطرح شدن سوالاتی از سوی اعضای کمیسیون اصل 
نود در موضوعات نقاط حادثه خیز، سامانه سپهتن و سامانه املاک و اسکان، 
پاسخ هایی ارائه شد که در نهایت مقرر شد که گزارش های تفصیلی اقدامات 6 ماه 
گذشته و برنامه های پیش رو در خصوص وضعیت دوربین ها و برگزاری جلسات 

برای کاهش تلفات جاده ای به تفصیل در اختیار کمیسیون اصل نود قرار گیرد.
با توجه به کار کارشناسی که در  عضو کابینه دولت چهاردهم اضافه کرد: 
کمیسیون اصل نود انجام شده مقرر شد تا این گزارش ها نیز در اختیار وزارتخانه 
قرار گیرد تا بتوان با کمک مجلس بتوانیم اقدامات وسیعی را در این راستا انجام 
دهیم. صادق مالواجرد از افتتاح بسته حمایتی مستاجران طی سه هفته آینده خبر 
داد و گفت: امیدواریم بتوانیم این موضوع را در اولین جلسه شورای عالی مسکن 
مصوب کنیم. وی در مورد نقاط حادثه خیز نیز بیان داشت: امیدواریم ظرف سه 
ماه ابتدایی سال آینده بتوانیم بخشی اعظمی از نقاط حادثه خیز را مرتفع کنیم، 
همچنین اقداماتی نیز برای تجهیز ناوگان حمل و نقل ریلی در دستور کار است 

که نتیجه آن متعاقبا اعلام می شود.
در ادامه این نشست حجت الاسلام والمسلمین نصرالله پژمانفر گفت: در این 
جلسه گزارش آخرین وضعیت واگذاری زمین جهت شروع فرآیند ساخت مسکن 
و آخرین وضعیت تکمیل سامانه جامع املاک و اسکان در راستای اجرای ماده 
6۹ مکرر قانون مالیات های مستقیم، گزارش پیشرفت تهیه برنامه عملیاتی ارتقاء 
ایمنی راه های کشور با هدف کاهش سالانه 10 درصد از تلفات و تصادفات جاده ای 

بررسی شد.
سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس با اشاره به بررسی موضوع تکمیل سامانه 
املاک و اسکان ادامه داد: این موضوع حیاتی برای کشور است که در صورت 
تکمیل این سامانه بسیار از مسائل و ارائه خدمات در حوزه مسکن مرتفع خواهد 
شد که در این راستا گزارش از سوی وزارت راه و شهرسازی به کمیسیون ارائه شد 
و امیدواریم با پیگیری وزارت شهرسازی در هیئت دولت این موضوع با سرعت 

تکمیل شود.
وی ادامه داد: همچنین درباره موضوع واگذاری زمین برای تکمیل مسکن مهر، 
نهضت ملی مسکن و همچنین افراد جدیدی که مترصد بازگشایی سایت برای ثبت 
نام هستند نیز گفت و گو شد و مقرر شد که به صورت تفصیلی نتایج این موضوع 

از طریق وزارتخانه اعلام شود.
نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس همچنین از اراده جدی مجلس و دولت 
برای پیگیری موضوع مسکن خبر داد و گفت: موضوع مسکن 50 درصد درآمدهای 
مردم را تحت تأثیر قرار داده است، از این رو با حل موضوع مسکن برای اجاره 
نشین ها و همچنین برای کسانی که به دنبال خرید مسکن هستند به طور حتم 

آثار بسیار خوبی را در زندگی مردم شاهد خواهیم بود.
این نماینده مردم در مجلس دوازدهم در مورد موضوع تلفات جاده ای نیز بیان 
کرد: این موضوع هر ساله از سوی کمیسیون مورد پیگیری قرار می گیرد، اقداماتی 
نیز انجام شده که امیدواریم با این تدابیر منحنی تلفات جاده ای کاهش یابد، 
پیشنهادات عملیاتی نیز از سوی وزارتخانه ارائه شد که امیدواریم تا باقیمانده سال 

بتوان اقدامات لازم را انجام داد.
پژمانفر افزود: تعامل خوبی بین مجلس و وزارتخانه برقرار است و مسائل 
کارشناسی نیز مورد توجه آنها قرار دارد، کمیسیون اصل نود نیز وظیفه دارد تا 

پیشنهادات کارشناسی خود را ارائه کند.

مسافرت بامسافرت با  جیب خالیجیب خالی
گرانی مسکن و غذا اجازه نمی دهد مردم سفر بروندگرانی مسکن و غذا اجازه نمی دهد مردم سفر بروند
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منافع مردم یا
تسویه حساب سیاسی؟
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اهداف نمایندگان از استیضاح وزیر اقتصاد بررسی شد

گروه سیاسی- شاید سوال های بسیاری را بتوان نه تنها از وزیر اقتصاد که از کل همه دست اندرکاران چه در 
دولت و چه در خارج از آن پرسید. برای مثال اینکه چرا باید قیمت دلار رشد عجیب غریب داشته باشد و یا 

چرا چشم انداز مشخصی برای بهبود وضعیت معیشتی مردم وجود ندارد.
اما شاید باورش کمی سخت باشد که محور استیضاح وزیر اقتصاد نه مشکلات اقتصادی مردم که نحوه 
واگذاری سهام ایران خودرو به کروز است! کاری که هیچ دولتی زیر بار آن نرفت و البته که می توان به 
جزییات آن نقد وارد دانست اما واقعیت این است که فی نفسه یکی از درست ترین اقدامات وزارت اقتصاد 

همین واگذاری بود.
برنا هم در این باره می نویسد: » هفته آینده عبدالناصر همتی، وزیر اقتصاد و دارایی قرار است در صحن علنی 
مجلس در جلسه استیضاحی شرکت کند که گمانه ها درباره آن زیاد است. برخی معتقدند این استیضاح بنا 
بر دلایل سیاسی و اقتصادی کشور و فشارحداکثری، نه منطقی است و نه قابل انجام؛ پس این روند در 
نهایت با تجدیدنظر نمایندگان روبه رو خواهد شد . در نقطه مقابل نمایندگان و سیاسیونی قرار دارند که با 
پیوست نگرش جناحی، نگاه کاملا عملگرایانه ای دارند و در حال بسط موضوعات مورد نظر برای استیضاح 
هستند تا بتوانند از یکسو صرفا سیاسی بودن این اقدام را بپوشانند و از سوی دیگر راهی برای افزایش تعداد 

نمایندگان مخالف وزیر پیدا کنند. 
روز یکشنبه مالک شریعتی در صفحه خود نوشت: »علاوه بر محورهای مطرح شده تاکنون برای استیضاح 

آقای همتی، بیش از ۴۰تن از نمایندگان مجلس شورای اسلامی در بیانیه ای...

ایران و سوریه در دوره 
پسااسد

سود کشورهای عربی از 
تحریم ایران

 وضعیت کشور 
خوب نیست

اولویت تهران در شام
چیست؟

چگونه کشورهای همسایه از 
محدودیت ایران سود می برند؟

رئیس
دولت اصلاحات:
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فولادمباركهمدلمردمیسازیاقتصادرارقممیزند
مدیرعامل فولاد مبارکه در آیین تکریم و معارفه مدیرعامل این شرکت:

مدیرعامل فولاد مبارکه در آیین تکریم و معارفه مدیرعامل این شرکت با بیان 
این که نگاه ما به صنعت فولاد، نگاه آبادانی ایران است، گفت: فولاد مبارکه مدل 

مردمی سازی اقتصاد را رقم می زند.
به گزارش خبرنگار فولاد، ســعید زرندی، مدیرعامل فولاد مبارکه در آیین 
تکریم و معارفه مدیرعامل این شرکت اظهار کرد: از فرصت حضور در جمع مردم 
شریف شهرستان مبارکه و شرکت فولاد مبارکه بسیار خرسندم و شایسته است 
از همه سهام داران و همچنین از وزیر محترم صنعت، معدن و تجارت که به بنده 
اعتماد کردند، تشکر کنم و امیدوارم بتوانم خدمتگزار خوبی باشم. باید قدردان 

زحمات خدمتگزاران فولاد مبارکه از ابتدای شکل گیری تا به امروز نیز باشیم.
وی در ادامه افزود: در این جلســه باید قــدردان زحمات خدمتگزاران فولاد 
مبارکه از ابتدای شــکل گیری تا به امروز آن باشیم؛ چراکه اگر توفیق داریم و 
گزارشی از دستاوردهای این مجموعه می دهیم، باید یاد کنیم از کسانی که این 
شجرۀ مبارک را با نیّت های خالص و اقدامات ارزشمندشان پایه گذاری کردند تا 

خداوند به این ثمره برکت دهد.
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: امیدوارم من نیز بتوانم این 
مسیر را با نگاه به ســمت آینده ادامه دهم. به ویژه این که توفیق کار در حوزه 
فولاد برای خود من اهميت ویژه ای دارد. پیش  از این در مسئولیت های مختلف 
ازجمله سال های ۸۴ و ۸۵ جهت برخی از طرح های وزارت صمت در فولاد مبارکه 
حضور داشتم و اعتقادم بر این بوده که صنعت فولاد تنها یک صنعت نیست، بلکه 

یک صنعتِ صنعت ساز و حتی برای مردم صنعتی رفاه ساز است.
وی اذعان داشــت: همچنان که خداوند در قرآن کریم در آیات شــریفه سوره 
حدید از جمله »لقََدْ أرَْسَلْنا رُسُــلَنا باِلبَْیِّناتِ وَ أنَزَْلنْا مَعَهُمُ الکِْتابَ وَ المِْیزانَ لیَِقُومَ 
النّاسُ باِلقِْسْط وَ أنَزَلنَْا الحَْدِيدَ فِيهِ بأَْسٌ شَدِيدٌ وَ مَنَافِعُ للِنَّاسِ به منافعی که در آهن 
نهفته است اشاره می دارد و در کنار اقامه قسط به آهن اشاره می کند؛ پس به یقین 
برکاتی در آهن است، چنانچه خداوند وقتی می خواهد فضل خود را به حضرت داود 
)علیه السّــلام( نشان دهد، می فرماید: »وَألَنََّا لهَُ الحَْدِيدَ«، ما آهن را در دست او نرم 

کردیم.
نگاه ما به صنعت فولاد، نگاه آبادانی ایران است

زرندی بیان کرد: نگاه ما به صنعت فولاد، نگاه آبادانی ایران است؛ نگاه من به 
فولاد مبارکه، نگاه به کل فولاد، صنعت و اقتصاد ایران اســت. امروز که توفیق 
دارم در خدمت این گروه بزرگ صنعتی باشم، این نگاه را دارم که بتوانم گوشه ای 

از تحول در نظام اسلامی را با همراهی همکاران خوب این مجموعه رقم بزنم.
وی عنوان داشت: وقتی از فولاد مبارکه صحبت می کنیم، به زحمات ارزشمند 
تأثیرگذاران این مجموعه طی سال های گذشته نگاه می کنیم، لذا باید نگاه تحولی 
داشــته باشیم. دنیا، دنیای تغییرات سریع است و امروز در عرصه فولاد حداقل 
۳ یا ۴ اتفاق جدید در حال رقم خوردن اســت؛ موضوع تحول دیجیتال و هوش 
مصنوعی، موضوع جدی امروز صنعت فولاد است و لحظه ای نمی توان از آن غافل 

شد، چراکه غافل شدن از این موضوع ما را سال ها از دنیا عقب می اندازد.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه تصریح کرد: موضوع حرکت به سمت فولاد سبز 
و کاهش آلایندگی کربن از هر چیز دیگری برای صنعت ما ضروری تر است، چراکه 
بازار ما بازار صادراتی اســت و اگر این تغییرات را در خود ایجاد نکنیم، به زودی با 
مشکلات مواجه خواهیم شد. وقتی به روند بازارهای صادراتی دنیا توجه می کنیم، 
متوجه می شویم که باید به سمت این برویم که به بازارهای جدیدی وارد شویم و در 

این صورت با موضوع رقابت پذیری، کاهش هزینه ها و مواجه هستیم. 
گروه فولاد مبارکه امروز به مرحله رقابت با غول های فولادی دنیا رسیده 

است
وی یادآور شد: گروه معظم فولاد مبارکه امروز از دنباله روی در سطح اقتصاد 
جهانی به مرحله رقابت با غول های فولادی دنیا رسیده و اکنون می توانیم ادعا 
کنیم که این گروه باید بتواند در رده بزرگ ترین فولادســازان جهان قرار گیرد؛ 
در همین راستا از لحظه ای که این مسئولیت به بنده سپرده شد، هدف گذاری و 

چشم انداز های خوبی را برای آن ترسیم کردیم و نگاه رو به پیشرفت برای فولاد 
مبارکه داریم تا بتوانیم تحرک جدی در این مجموعه ایجاد کنیم.

زرندی تاکید کرد: در همین راستا باید توأمان به چند نکته توجه داشته باشیم، 
وقتی از گروه فولاد مبارکــه صحبت می کنیم، باید تضمین پایدار اقتصادی کل 
گروه را داشته باشیم. این در حالی است که به لطف الهی فولاد مبارکه بر اساس 
ساختار علمی خوبی شکل گرفته است. در حال حاضر توسعه های خوبی در حال 
اجراست و شــرکت های زیرمجموعه فولاد مبارکه در استان های مختلف کشور 
فعالیت دارند. ضروری است که همه شرکت های زیرمجموعه گروه را با خود ارتقا 
دهیم و در گروه فولاد مبارکه از تعالی تک شرکتی به یک تعالی گروهی و جمعی 
برســیم. بهره وری ما در نوع خود در حال رسیدن به یک سطح اعلا است؛ ولی 

ضرورت دارد که این امر را در کل گروه فولاد مبارکه ارتقا دهیم.
وی متذکر کرد: یکی از موضوعات ضروری برای ما، موضوع ارتقای شفافیت های 
مالی و رویه ای اســت که این موضوع را در دوره مسئولیتم به صورت جدی دنبال 
خواهم کرد؛ اگر می خواهیم فولاد مبارکــه همچنان جزو بزرگان دنیا بماند و یا در 
جمع بزرگان دنیا باشــد، باید نوآوری و تحــول را به عنوان موضوعات اصلی خود 
بدانیم. در حوزه تحول، اقدامات خوبی در فولاد مبارکه انجام شده است. بسیاری از 
این اقدامات را در دوره ای که خودم در مجموعه وزارت صمت بودم در جلسات فولاد 

مبارکه حضور پیدا می کردم که این اقدامات را باقوت بیشتری ادامه خواهم داد. 
فولاد مبارکه مدل مردمی سازی اقتصاد را رقم می زند

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه ادامه داد: باید بتوانیم از ظرفیت فولاد مبارکه 
برای عمل به منویات مقام معظم رهبری اســتفاده کنیم؛ در راهبرد سال جاری 
مردمی سازی اقتصاد در دســتور کار قرار گرفت، از این رو فولاد مبارکه صنعتی 
است که می تواند این مدل مردمی ســازی اقتصاد و استفاده از ظرفیت مردم را 
به بهترین شــکل ممکن رقم بزند. در کمتر از ۲۰ روز آینده و بعد از بازنگری و 
مرور موضوعات، برنامه های خود را به همه مقامات رسماً اعلام می کنم و مشخص 

خواهم کرد که در هر دوره ای چه اقدامی را انجام می دهم و به کدام سمت می روم، 
کاری می کنم که توقع از من زیاد باشد تا بتوانم در همان مسیر حرکت کنم.

وی اضافه کرد: موضوع سودآوری شرکت برای ما مهم است و نخواهیم گذاشت 
کاهش ســود اتفاق بیفتد؛ چراکه در این زمینه با تدابیر مختلفی دغدغه داریم. 
موضــوع تأمین خوراک پایدار و توجه به حوزه معدن در کنار تأمین نیاز زنجیره 
تا ۱۰ سال آینده و همچنین موضوع بین الملل فولاد مبارکه از اولویت های ماست. 
فولاد مبارکه به دنبال حریف و رقیب بین المللی اســت. کارکنان فولاد مبارکه 
عامل ارتقا و مزیتّ رقابتی این شــرکت هســتند، لذا با تمام توان برای ارتقای 
معیشــت و رفاه کارکنان فولاد مبارکه گام برداشته و به دعای خیر این عزیزان 

برای تحقق اهداف ملی و بین المللی نیاز دارم.
زرندی بیان داشــت: طی بیش از ســه ســالی که توفیق خدمت در هلدینگ 
سرمایه گذاری صنایع شیمیایی ایران در استان اصفهان داشتم و هر دفعه که از کنار 
رودخانه زاینده رود عبور می کنم، بسیار ناراحت می شدم؛ ازاین رو به استاندار و مردم 
محترم استان اطمینان خاطر می دهم که موضوع آب استان اصفهان به عنوان یک 
موضوع حســاس، در اولویت های من قرار دارد. موضوع آب اصفهان برای یک شهر 
نیســت، بلکه برای کل کشور است زاینده رود نماینده زنده بودن کل این جریان در 

کشور است، نمی توان از اصفهان سخن به میان آورده شود.
جایگاه فولاد مبارکه و صنعت فولاد کشور را در عرصه بین الملل ارتقا 

می دهیم
وی تصریح کرد: نمی توان اســمی از اســتان اصفهان به میان آوریم ولی از 
سپاهان و باشــگاه فولاد مبارکه سپاهان سخن نگوییم؛ از این رو توسعه ورزش 
اســتان و فوتبال ســپاهان را در اولویت های خود قرار می دهم و حتماً از روند 
روبه رشد این باشگاه حمایت می کنم و این موارد تعهد استانی من است؛ توسعه 
و آبادانی منطقه پیرامونی به ویژه شهرستان مبارکه باید مورد توجه قرار گیرد؛ 
بر خود لازم می دانم موضوع شهرستان مبارکه را با نگاهی متفاوت بررسی کنم، 

چراکه کار  خیر را باید از نزدیکان خود شروع کرد.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه اظهارداشت: در هر کجا که کار کرده ام، سعی 
داشتم خالصانه، صادقانه و بدون حواشی سیاسی ، کار خود را انجام دهم. معتقدم 
کارِ کشور نیازمند تفکری است که کار انجام گیرد و خداوند نیز به آن کار برکت 
خواهد داد. در همین راستا توفیقی که برای خدمتگزاری در فولاد مبارکه نصیب 
من شده را عنایت پروردگار متعال می دانم و برای حرکت در این مسیر صادقانه و 
خالصانه، تمام توان خود را بکار خواهم بست و از آن جایی  که توسعه گرایی یکی 
از اصول کاری بنده است تمام انرژی خود را برای توسعه و بزرگ شدن در عرصه 
بین المللی می گذارم تا جایگاه فولاد مبارکه و صنعت فولاد کشــور را در عرصه 

بین الملل ارتقا دهیم.
برای ساخت ایرانی آباد، محکم و استوار می ایستیم

وی افزود: اگر به دنبال بزرگ شدن هستیم باید محصولات خاص تولید کنیم. 
در این زمینه باید از سایر رقبا متمایز باشــیم؛ کارکنان و پروژه های توسعه ای 
فولاد مبارکه برای من اهميت بسیاری دارند، به همین دلیل روز گذشته در اولین 
ساعات حضور خود در فولاد مبارکه با حضور در خطوط تولید با کارکنان دیدار 
و گفت وگو کردم، چراکه معتقدم هرچه داریم مدیون تولید هستیم و اگر تولید 
نباشد نه تولیدی داریم و نه امکاناتی. همچنین تسریع در روند اجرای پروژه نورد 

گرم ۲ شرکت یکی دیگر از اولویت های من خواهد بود. 
زرندی در پایان خاطرنشان کرد: بنده ریسک می کنم، تصمیم می گیرم و سعی 
می کنم انســان مؤثری باشم؛ بنابراین همکاران بدانند که پای تصمیمات سخت 
می ایستم. در عین  حال برای مدیران فولاد مبارکه نیز این اعتماد به  نفس را ایجاد 
خواهم کرد تا بتوانند به موقع تصمیمــات بزرگی برای اهداف بزرگ بگیرند؛ در 
عین  حال معتقدم باید شفاف کار کنیم و اعتماد مسئولین نظارتی را جلب کنیم 
و برای ســاخت ایرانی آباد، جهت تحقق اشتغال زایی بزرگ برای مردم منطقه و 

ایران، محکم و استوار بایستیم.


